
 

 

COMUNICAT DE PRESĂ AL SENATULUI UNIVERSITĂȚII DIN ORADEA, 

din 28 septembrie, 2013 

 

 APROBAT  

PREȘEDINTE AL COMISIEI DE RELAȚII ACADEMICE INTERNE ȘI 

INTERNAȚIONALE, Prof univ. dr. LIA POP 

 

 

La Universitatea din Oradea, sâmbătă, 28 septembrie 2013, nu a fost o zi de 

week-end obișnuită. A fost zi de reunire, la ”lucru”, a tuturor celor care au 

responsabilități de conducere și administrare a Universității.  

 

In Memoriam 

La inițiativa Președintelui Senatului Universității din Oradea, prof.univ.dr. Sorin 

Curilă și pr. prof.univ.dr. Marius Țepelea, la ora 9.30, în Capela Facultății de 

Teologie Ortodoxă, s-a oficiat o slujbă de pomenire, la împlinirea unui an de la 

trecerea la cele veșnice a celui care a fost ctitorul universității orădene de după 

1989 prof.univ.dr.ing. Teodor Maghiar. În capelă, un cerc restrâns, a adus un 

elogiu pentru cel care a ctitorit și a plătit ca pilda ctitoririi să rămână. 

 

După slujbă, amintirea Rectorului a fost din nou evocată în plenul Senatului, în 

expresii de cuviință la un astfel de moment, rostite, între alții, și de fostul rector, 

prof.univ.dr.ing. Cornel Antal. 

”În doar câțiva ani, el a făcut pentru binele public, ceea ce alții nu ar fi izbutit, în 

mai multe vieți. Să ne plecăm frunțile ca urmași și moștenitori … De undeva de 

sus el ne va privi cu dragoste și, poate, și cu umbra reproșului, pe care, din 

păcate îl merităm.” a concluzionat Președintele Senatului.  

 

În Senatul universitar au fost apoi dezbătute principalele documente legate de 

începutul anului universitar (peste 20); documente care au fost analizate, punct 

cu punct și au fost aprobate în plen. Subiectele delicate – conexate unei 

reformări a Universității și a necesităţii adecvării structurii generale a acesteia la 

proiectul european de dezvoltare socială prin creativitate – au suscitat discuții 

largi. 



Participând, în calitate de invitat, Rectorul actual al Universității, 

prof.univ.dr.ing. Constantin Bungău a pledat în favoarea propunerilor 

Consiliului de administraţie care vizează măsuri ce trebuie adoptate pentru 

menţinerea echilibrului bugetar. 

 

În fața Senatului Universitar, au mai pledat și alți invitați. Domnul prof.univ.dr. 

Florin Bodog, Senator al României, a cerut plenului Senatului să impună 

executivului să-și asume răspunderile aferente rolului său. Domnul decan al 

facultății de I.E.M.I. prof.univ.dr. Bendea Gabriel, a cerut soluții pentru a 

menţine un program de studii, unic în partea de nord-vest a ţării, în oferta de 

studii a acestei facultăţi. Cea mai grea dezbatere a fost cea legată de găsirea 

soluțiilor de corelare a numărul cadrelor didactice necesare acoperirii orelor la 

standardele academice de calitate – cu capacitatea de plată a universității, în 

condițiile actualului Contract Instituțional. 

 

La propunerea Consiliului de administrație, s-au luat două decizii severe, 

aplicabile din viitorul an universitar. Prima este corelarea strictă a capacității de 

a atrage studenți, cu menținerea programelor. Cheia de a evita disponibilizările 

este aici – conform proiectului Executivului. A doua este aceea de a accepta o 

altă propunere susținută de Rector și Executivul pe care-l coordonează şi anume 

de a permite comasări de programe, pe parcursul școlarizării, în cazul în care nu 

se poate asigura numărul de studenți minim aprobat pe specializare. 

 

BUN VENIT IN NOUL AN UNIVERSITAR – 2013 -2014 

 

Senatul Universitar urează Succes și Vești Bune! în noul an universitar 2013-

2014, studenților, cadrelor didactice și întregului personal al universității. 

 

Senatul Universitar adresează bobocilor un călduros Bun venit în Universitate! 

Felicită părinții, care-și văd copii angajați în propria dezvoltare și 

responsabilizare față de sine și de comunitate și îi îndeamnă să țină aproape! 
 

Prof.univ.dr. Lia Pop, 

Preşedintele Comisiei Relaţii Interne şi Internaţionale a 

Senatului Universităţii din Oradea 


